Call for Papers: 

IUSSP Seminar on International Migration in the Middle East and North Africa after the Arab Uprising: A Long Term Perspective
Cairo, Egypt, 22-23 April 2013
Organized by the IUSSP Scientific Panel on International Migration, in collaboration with the Center for Migration and Refugee Studies (CMRS) at the American University in Cairo (AUC) and ESRC-DFID. 

Deadline for submission of abstracts: 31 October 2012. 

The Arab uprising has had an immediate impact on international migration in the Middle East and North Africa as reflected in the return migration from Libya, border crossing from Syria to Turkey, and the slight rise in illegal migration from Tunisia right after the fall of the Ben Ali regime. However, the immediate consequences of the Arab uprising were merely a reaction to the fall of those regimes and the disruption of economic and political systems of these countries. The expected changes in political and economic orientations for countries such as Egypt, Libya, Tunisia, Syria, Bahrain, and Yemen and the changing regional mosaic will have a long term impact on the overall configuration of political and economic relations within the region, on the one hand, and between the region and other regions that form the migration system from and to the region, on the other hand. 

This seminar aims at investigating the long term impact of political and socioeconomic changes in the region on the regional migration system. Seminar organizers seek a mix of theoretical, methodological and policy-relevant papers. Papers and presentations are invited on any of the following, and related, issues: 

1. Migration trends from, to, and within the region; 

2. Return migration; 

3. Migration and security; 

4. Migration and the economy (including remittances); 

5. Migration and the society (social remittances); 

6. Migration policies and management. 

A full announcement for this seminar is available at: 
IUSSP website: http://www.iussp.org/Activities/intmigr/call13.php 
CMRS website: www.aucegypt.edu/GAPP/cmrs 

Submissions
Researchers interested in presenting their work at the seminar are invited to submit a proposal by 31 October 2012. Submissions should be sent to Ayman Zohry (azohry@zohry.com) and Maysa Ayoub (maysa@aucegypt.edu). Submissions must include a short 200-words abstract and an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper. 

Papers submitted should be unpublished. The Panel plans to publish a set of the papers presented at the seminar as a special issue of a peer-reviewed journal or in an edited volume. 

Submission should be made by the author who will attend the seminar. If the paper is co-authored, please indicate the name(s) and affiliation(s) of co-author(s) at the end of the abstract. 

The working language at the seminar will be English. Abstracts and final papers should therefore be submitted and presented in English. 

Authors will be notified by 15 December 2012 of the acceptance of their paper. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be received by 15 March 2013. 

For additional information, please contact: 

1. Ayman Zohry (azohry@zohry.com), Chair of the Panel. 

2. Maysa Ayoub (mayoub@aucegypt.edu), the Program Manager of the Center for Migration and Refugee Studies (CMRS) at the American University in Cairo (AUC).

IUSSP Scientific Panel on International Migration
Chair:        Ayman Zohry
Members: John Anarfi, Maruja Asis, Holly Reed, Ibrahim Sirkeci, Camelia Tigau, Jackline Wahba. 

********************************** 

Appel à communications: 

Séminaire de l'UIESP sur les migrations internationales au Moyen-Orient et Afrique du Nord après les soulèvements arabes : une perspective de long terme.
Le Caire, Egypte, 22-23 avril 2013
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les migrations internationales, en collaboration avec le Center for Migration and Refugee Studies (CMRS) à l’American University in Cairo (AUC) et ESRC-DFID. 

Date limite de soumission des résumés: 31 octobre 2012. 

Les soulèvements arabes ont eu un impact immédiat sur les migrations internationales au Moyen-Orient et Afrique du Nord, comme en témoignent la migration de retour de Libye, les passages de frontière entre la Syrie et la Turquie, et la légère hausse de l'immigration clandestine en provenance de Tunisie juste après la chute du régime de Ben Ali. Cependant, ces conséquences immédiates des révoltes arabes n’ont été que des réactions à la chute de ces régimes et aux perturbations des systèmes économiques et politiques de ces pays. Les changements dans les orientations politiques et économiques de pays tels que l'Égypte, la Libye, la Tunisie, la Syrie, Bahreïn et le Yémen et l’évolution de la mosaïque régionale auront un impact à long terme sur la configuration gén&! eacute;rale des relations politiques et économiques au sein de la région, d'une part, et entre cette région et les autres régions qui constituent le système de migration régional, d'autre part. 

Ce séminaire vise à étudier l'impact à long terme des changements politiques et socio-économiques dans la région sur le système de migration régional. L’objectif est de rassembler des communications théoriques, méthodologiques et à visées politiques.Les organisateurs recherchent des communications portant sur les thèmes suivants : 

1. Evolutions migratoires en provenance, à destination et à l'intérieur de la région ;
2. Migrations de retour ;
3. Migrations et sécurité ;
4. Migrations et économie (y compris les transferts de fonds) ;
5. Migrations et société (transferts sociaux) ;
6. Politiques migratoires et gestion des migrations. 

Une annonce complète de ce séminaire est disponible aux adresses suivantes :
Site web de l’UIESP : http://www.iussp.org/Activities/intmigr/call13.php 
Site web du CMRS : www.aucegypt.edu/GAPP/cmrs 
Soumissions :
Les chercheurs intéressés sont invités à soumettre une proposition d'ici le 31 octobre 2012. Les soumissions doivent être envoyées à Ayman Zohry (azohry@zohry.com) et Maysa Ayoub (maysa@aucegypt.edu). Les soumissions doivent inclure un résumé court (200 mots) et un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux inclus) ou une communication complète. 

Les communications doivent être inédites. Le Comité envisage de publier une sélection des communications présentées lors de ce séminaire dans un numéro spécial de revue scientifique ou dans un ouvrage scientifique. 

Les auteurs seront notifiés au plus tard le 15 décembre 2012 de l'acceptation de leur proposition. En cas d'acceptation sur la base d'un résumé, la communication complète devra être téléchargée sur le site de l'UIESP au plus tard le 15 Mars 2013. 

Les soumissions doivent être effectuées par l'auteur qui compte assister au séminaire. Veuillez indiquer, le cas échéant, les noms et institutions des co-auteurs à la fin du résumé court. 
La langue de travail lors du séminaire sera l'anglais. Les résumés et les communications complètes devront être rédigés et présentés en anglais. 
Pour plus d'informations, veuillez contacter :
1. Ayman Zohry (azohry@zohry.com), Président du Comité.
2. Maysa Ayoub (mayoub@aucegypt.edu), Responsable de programme pour le Center for Migration and Refugee Studies (CMRS) à l’American University in Cairo (AUC). 

Comité de l’UIESP sur les migrations internationales
Président : Ayman Zohry
Membres : John Anarfi, Maruja Asis, Holly Reed, Ibrahim Sirkeci, Camelia Tigau, Jackline Wahba. 

